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KŐBÁNYA 

,,11 élovaros 

Budapest Főváros X. kerület Kőbányai ö nkormányzat 
Képviselő-testülete 

BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

KERÜLETFEJLESZTÉSI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁGA 

JEGYZŐKÖNYV 

Készült a Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 2022. február 15-én a Budapest 
Főváros X. kerület Kőbányai Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében (Budapest X., Szent 
László tér 29. II. em. 200.) megtartott ülésén. 

Az ülés kezdetének időpontja: 10.00 óra 

A jelenléti ív alapján jelen vannak: 
Dr. Horváth Márk bizottsági elnök, 
Major Petra, Kovács Róbert, Dr. Pap Sándor, a Bizottság képviselő tagjai, 
Akócs Zoltán, Páll László, Péter Norbert, a Bizottság nem képviselő tagjai. 

Távolmaradását előre jelezte: 
Molnár Róbert, a Bizottság képviselő tagja 

Távolmaradás oka: 
hivatalos elfoglaltság 

Tanácskozási joggal jelen vannak: 
Dr. Szabó Krisztián 
Mustó Géza Zoltán 
RadványiGábor 
Somlyódy Csaba 
Dr. Szüts Korinna 
Dr. Ács Viktória 
Dr. Erdei Katalin Judit 

jegyző 
alpolgármester 
alpolgármester 
alpolgármester 
a Jegyzői Főosztály vezetője 
a Jegyzői Titkárság vezetője 
a Jegyzői Főosztály Jogi Osztály részéről 

Az ülést vezeti: dr. Horváth Márk bizottsági elnök. A bizottság 7 fővel határozatképes. 

Elnök: Üdvözlök akkor mindenkit. Megnyitom a mai a Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi 
Bizottság ülését. Kérném, hogy aki még esetleg nem jelentkezett be [a szavazógépbe), az 
jelentkezzen be. Megállapítom, hogy 7 jelenlévő és 1 hiányzó mellett határozatképesek vagyunk. 
A mai ülésről is hangfelvétel készül, a jegyzőkönyvet Mészárosné Margittay Katalin vezeti. Kérem, 
hogy szavazzunk a tervezet napirendről, amiben egyetlen egy napirendi pont van. A szavazást 
megnyitom. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal az alábbiak 
szerint fogadja el a napirendjét [3/2022. (11.15.)]: 

1. A 2022. évben tervezett környezetvédelmi szemléletformáló és kerületszépítő akciók (81. 
számú előterjesztés) 
Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester 

Elnök: Megállapítom, hogy a napirendet 7 igen szavazattal egyhangúlag elfogadtuk. 

1. napirendi pont: 
A 2022. évben tervezett környezetvédelmi szemléletformáló és kerületszépítő akciók 

Előterjesztő: D. Kovács Róbert Antal polgármester 
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Elnök: Megnyitom az 1-es napirendi pontunkat, ez a 81. számú előterjesztés, D. Kovács Róbert 
Antal polgármester úr az előterjesztő, a 2022. évben tervezett környezetvédelmi 
szemléletformáló és kerületszépítő akciókról szól. Kérdezem a Bizottság tagjait, hogy van-e 
valakinek észrevétele, hozzászólása? Akócs Zoltán úrnak megadom a szót., aki előszőr jelezte. 

Akócs Zoltán: Köszönöm a szót. Igen, két ponttal kapcsolatban lenne észrevételem, illetve 
kérdésem. A „D" ponttal, a virágágyásokkal kapcsolatban, illetve az ökoágyásokkal kapcsolatban, 
bocsánat. Ezek hol lettek kialakítva, illetve hány darab lett ebből kialakítva, ez lenne az első 
kérdésem, illetve az „F" ponttal kapcsolatban ugye, hogy fogadj örökbe játszóteret. Azt szeretném 
megkérdezni, hogy ennek a kidolgozása mikorra várható, illetve, hogy ha valaki örökbe tud 
fogadni egy játszóteret, mit tehet meg, illetve mit nem, ez is bele kell, hogy legyen majd foglalva. 
Megmondom miért tevődik föl bennem ez a kérdés, illetve fogalmazódik meg, mert anno a 
testvérem és a baráti társasága szerette volna a játszótéren lévő focipályát fölújítani önköltségen, 
az Önkormányzattól annyit kértek csak, hogy az áramvételi lehetőséget biztosítsák, a felmerülő 
költségeket ők fölvállalják, mindent fizetnek. Az Önkormányzat az a választ adta, hogy 
amennyiben nekiállnak, azonnali hatállyal őket rongálás címen föl fogják jelenteni, szóval ezeket 
is szeretném, hogyha bele lehetne majd fogalmazni, illetve ezekre a kérdésekre szeretnék majd 
választ kapni, ha lehet. 

Elnök: Köszönjük az észrevételt, ugye az előterjesztő jelenleg nincsen itt, tehát nem tudom, hogy 
Jegyző úr vagy Alpolgármester urak közül valaki kíván-e válaszolni, vagy tud-e válaszolni? Jegyző 
úrnak megadom a szót. 

Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. Elnézést, a kérdésnek az elejét nem értettem jól itt az 
egyéb hangok miatt. Tehát volt egy kérdés arra vonatkozóan, hogy valamiből hány darab van, de 
nem hallottam, hogy mire vonatkozott a kérdés, ha segítenének a tisztelt Bizottsági tagok vagy 
Képviselő úr. (háttérből: Ökoágyásból hány darab van?) Ökoágyás, ökoágyásból még nincsen, mert 
az előző években a kialakítása még nem tudott megkezdődni. Van egy-két kiszemelt hely, ahol úgy 
gondoltuk az elmúlt időszakban, hogy az majd alkalmas lesz. Ilyen például a Harmat utcában a 
Vízművek telephely előtti széles zöldterület, ahol vélhetően ennek jó elhelyezése lenne. Az 
elindítása ennek a programnak mindenképpen úgy szükséges, hogy megismertessük ezt a típusú 
zöldterületet a lakossággal, elfogadtassuk ennek a kialakítási rendjét, a művelését. Megszokottá 
váljék és utána lehet ebből majd többet végezni, tehát a programnak a megkezdése elképzelhető, 
hogy ezen a Harmat utcai területen tudna majd történni. A pályáknak a felújítására vonatkozó 
észrevétellel kapcsolatban konkrét esetre nem emlékszem, nem tudom, hogy annak idején ezzel 
találkoztam. Egy sportpályának is, meg bármely Önkormányzati tulajdonban lévő területnek is a 
kezelési rendje természetesen megvan, hogyha valaki olyan felújítást akar végezni, ami megfelelő, 
teljes körű, akkor az Önkormányzat ebben mindig partner. Konkrét esetről lehetne beszélni, hogy 
akkor vajon miért nem volt ez a vállalás elfogadható. Köszönöm. 

Elnök: Köszönjük Jegyző úr. Péter Norbert bizottsági tagnak is megadom a szót. 

Péter Norbert: Köszönöm a szót. Egy módosító javaslatot szeretnék tenni arra vonatkozóan, hogy 
a Föld órája nemzetközi környezetvédelmi akció kerüljön be az előterjesztésben szereplő 

környezetvédelmi programok közé. Ugyanis ez már 2021-ben is szerepelt itt az akciók között, 
ugyanakkor most kimarad a listából. Ez az akció, ennek az a lényege, ez egy szemléletformáló 
kezdeményezés, ami arról szól, hogy 60 percre kapcsoljuk le a világítást és az elektromos 
berendezéseinket ezen a napon, és ezt március utolsó szombatján szokták megrendezni. Tehát 
idén március 26-án kerül megrendezésre. Ezt javaslom felvenni a listába. Köszönöm szépen. 

Elnök: Köszönjük, Somlyódy Csaba alpolgármester úrnak megadom a szót. 
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Somlyódy Csaba: Köszönöm, köszönöm szépen. Akó cs képviselő úr kérdezte a dolgot, hogy mikor 
indulna ez a kerületben a fogadj örökbe mozgalom. Nyilván az alapok azok megfogalmazódnak, 
hogy ez mit jelentene, ez a címéből is kiderül, ennek a részletes szabályozását ezt majd a 
későbbiekbe kívánja az Önkormányzat vezetése testület elé terjeszteni vagy a bizottság elé 
terjeszteni elfogadásra, és akkor adnak megfelelő, nem? (háttérben jegyző úr: nem kell róla döntés) 
Akkor nem kell róla döntés, mondja a Jegyző úr, tehát csak meg kell fogalmazni ezt, és akkor 
onnantól kezdve tud indulni, hogy akkor mik ennek a részletes játékszabályai. Nyilvánvalóan ez is 
sokat segít abban, hogy elkerüljük ezeket az anomáliákat, hogy valaki fel akar újítani egy 
játszóteret, és mondjuk akkor, ha megvan, és tudja, mi ennek a rendje, hogy be kell jelenteni ezt, az 
Önkormányzat hozzájárul, akkor meg lehet csinálni, ha nem járul hozzá, akkor nyilván azt a választ 
fogja kapni, hogy akkor ezt nem lehet, de legalább előtte tudni fogja, hogy miket kell megtennie 
ehhez. Nyilvánvalóan ez is hasonló logika lenne, mint a Kőrösiben, amikor egy széket fogadunk 
örökbe, és a többi tehát, hogy ezzel a személyes hozzájárulása a kőbányai értékekhez, tehát amikor 
az állampolgár is tehet a közösségért, és megvan ez a szerintem jó érzés, hogy ő aktívan is részt 
vett ebben. 

Elnök: Köszönjük, Radványi Gábor alpolgármester úrnak is megadom a szót. 

Radványi Gábor: Köszönöm szépen, egy apró megjegyzés. Nem kötekedni akarok, csak az 
előterjesztő személyét illetően ugye a bizottsági ülésen a meghívóban, illetve az aláírt 
előterjesztésben D. Kovács Róbert Antal polgármester úr szerepel, ugyanakkor a testületi ülés 
anyagában én vagyok a meghívón az előterjesztő, tehát tekintettel arra, hogy Polgármester úr írta 
ezt alá, és alapvetően ő ezekkel a témákkal jóval többet foglalkozott, mint én, szeretném, hogyha 
ez mindenképpen az ő nevén jönne a testület elé is, a meghívóban az én nevem szerepel. A másik, 
meg látjuk, hogy milyen színes és nagyon jó programokat tudtunk felsorolni a magyar ABC egy 
híján gyakorlatilag be is telt, mert az y-nál fejeződik be, és a Norbi javaslata, ami a Föld órájára 
vonatkozik, hogy program pontként vegyük fel, pont egy z) ponttal még kiegészülhetne, és akkor 
ezzel a magyar ABC-t is gyakorlatilag full-ra teljesítettük, úgyhogy ez a módosító javaslatnak a 
technikai része, amennyiben Jegyző úr a törvényesség őreként ezt elfogadja, akkor egy z) ponttal 
egészülne ki, hogy Föld órája program. Köszönöm. 

Elnök: Köszönjük, sorrendben Kovács Róbert képviselő társamnak megadom a szót. 

Kovács Róbert: Köszönöm szépen, én is a színházi székkel szerettem volna egy példát hozni, de 
Csaba megelőztél. Ezzel kapcsolatban arra gondoltam, hogy valahogy ez hasonló ez a játszótéri 
kezdeményezés, mint a színházi szék. Valaki egy színházi széket örökbe fogad, egy kis plakett kerül 
a székre, nem fogja áthúzni egy másik textillel a széket kénye-kedve szerint, ez is erről szól, ez egy 
szimbolikus, jelképes történet, és inkább anyagi hozzájárulást, támogatást vélek itt fölfedezni a 
háttérben, amire számítanánk, és ez egy jó gondolat. Köszönöm szépen. 

Elnök: Köszönjük, Jegyző úrnak is megadom a szót ismét. 

Dr. Szabó Krisztián: Köszönöm szépen. Itt megpróbáltuk felderíteni azt, hogy miért nem került 
bele külön programpontként a Föld órája, egyébként azért, mert a Föld órája esetében nem 
vagyunk különösebben szervezők. Csatlakozni csatlakoztunk sok esetben, a Hivatal épülete is és 
más intézmények is, de semmi akadálya nincs annak, hogy megjelenítsük a felsorolásban, és 
felhívást ettől függetlenül tudunk kibocsátani arra vonatkozóan, hogy minél többen csatlakozzanak 
ehhez, az egyébként nem általunk indított, vagy nem általunk szervezett kezdeményezéshez. Igen, 
a) -tól z)-ig fog terjedni a felsorolás, én nem feltétlenül a végére tenném a Föld óráját a 
felsorolásban, hanem talán oda tenném egy új k) pontba, a csapadékvízgyűjtési akció után, hogy ott 
a hulladékkal, komposztálással, csapadékvízgyűjtéssel együtt talán egy megfelelő csoportot 
alkosson. De ha elhangzik pontosan a módosító javaslat, akkor természetesen bárhová kerülhet. 
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Én akkor ezt fogalmazom meg, hogy új k) pontként kerüljön a Föld órája kezdeményezés a 
felsorolásba, a Föld órája kezdeményezés (meghatározással). Köszönöm. 

Péter Norbert szóbeli módosító javaslata (jegyzői pontosítással): A határozattervezet 1. pontja 
kiegészül egy új kJ alponttal az alábbiak szerint: 

,,k) ,,Föld órája" akció" 
Indokolás: A Föld órája akció, amelyet minden év márciusának utolsó szombatján este tartanak -
világszerte egy órára lekapcsolják a világítást, áramtalanítják az elektromos készülékeket- kiemelt 
fontosságú a fenntartható jövő megteremtése és bolygónk állapotának megóvása érdekében. 

(81/1. módosító javaslat) 

Elnök: Köszönjük a hozzászólásokat. Én is személy szerint támogatom, egyrészt mindenféle 
környezetvédelmi, szemléletformáló és kerületszépítő akciót, és az elhangzottakkal is teljesen 
egyetértek. A Föld órája is egy, én azt gondolom, hogy megéri, hogy felvegyük a napirendek közé, 
illetve az örökbe fogadás is egy elképesztően jó dolog, akár a színházi székekről, akár közterületről, 
játszóterekről van szó. Úgyhogy ügyrendi szempontból kérem a bizottságot, hogy szavazzunk a 
módosító javaslatról, ami arról szól, hogy új k) pontként a felsorolásba bekerüljön a Föld órája, 
mint környezetvédelmi szemléletformáló és kerületszépítő akció része. Megnyitom a szavazást. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal támogatja a 
81/1. módosító javaslatot [4/2022. (II. 15.)]. 

Elnök: Megállapítom, hogy 7 igen szavazattal egyhangúlag elfogadtuk a módosító javaslatot, tehát 
akkor ezzel a kiegészítéssel együtt kérem, hogy szavazzunk a napirendi pontról. Megnyitom a 
szavazást. 

A Kerületfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 7 igen, egyhangú szavazattal a 2022. évben 
tervezett környezetvédelmi szemléletformáló és kerületszépítő akciókról szóló 81. számú 
előterjesztést a 81/1. módosító javaslat figyelembevételével támogatja [5/2022. (II. 15.)]. 

Elnök: Jó, megállapítom, hogy 7 igen szavazattal elfogadtuk, így az egyetlen napirendi pontunkat 
megtárgyaltuk, egyéb hozzászólás, ha nincsen, akkor az ülést lezárom, bocsánat, 10 óra 16 perckor. 
Köszönöm a megjelenést és felkérem Kovács Róbert képviselőtársam a jegyzőkönyv aláírására. 
Mindenkinek kellemes napot kívánok. 

\) 

Törvényességi szempontból ellenjegyzem: 
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A jegyzőkönyv mellékletei 

../ meghívó, előterjesztések (elektronikus adathordozón) 

../ jelenléti ív 

../ ülésről készült hangfelvétel (elektronikus adathordozón) 

o határozatok melléklete 

o írásban benyújtott módosító javaslat 

o jegyző törvényességi észrevétele 

o interpelláció 

o titkos és név szerinti szavazásról készült jegyzőkönyv 

o felszólalási jegy 
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BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET 
KERÜLETFEJLESZTÉSI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁG 

Jelenléti ív 

a 2022. február 15-én (kedden) 10.00 órakor megtartott Kerületfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottság ülésére 

A Bizottság tagjai: 

Dr. Horváth Márk elnök 

Akócs Zoltán 

Kovács Róbert 

Major Petra 

Molnár Róbert 

Páll László 

Dr. Pap Sándor 

Péter Norbert 

Tanácskozási joggal: 

Dr. Szabó Krisztián 

Hegedűs Károly 

D. Kovács Róbert Antal 

Mustó Géza Zoltán 

RadványiGábor 

Somlyódy Csaba 

Weeber Tibor 

Dr. Szüts Korinna 

Mozsár Ágnes 

Dr. Mózer Éva 

Kármán Kitti 

Horváth Attila 
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BUDAPEST FŐVÁROS X. KERÜLET KŐBÁNYAI ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET 
KERÜLETFEJLESZTÉSI ÉS KÖRNYEZETVÉDELMI BIZOTTSÁG 

Meghívottak jelenléti íve 

a 2022. február 15-én (kedden) 10.00 órakor megtartott Kerületfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottság ülésére 

NÉV INTÉZMÉNY ALÁÍRÁS 


